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Wijziging van het Besluit financieel toetsingskader pensioenfondsen in verband met toeslag 
vanwege voorgenomen transitie.  
 
Hierbij wil ik graag een reactie plaatsen in verband met de internet consultatie over het FTK 
waarbij in ieder geval een tweetal buitengewoon tragische constateringen pijnlijk zichtbaar 
worden te weten (a) gebrek aan kwalitatief goede wetgeving, of zoals i.c. een amvb (zie ook de 
inbreng van Sprenkels en Verschuren 21 januari 2022 15:09) en (b) totale afwezigheid van 
kennis van bedrijfstakpensioenen met slechts voorwaardelijke toezeggingen.  
 
Daarenboven de vraag of er iemand in Nederland is, die mij uit kan leggen waarom wij zo nodig 
een nieuw pensioenstelsel moe(s)ten hebben c.q. ingechanteerd moeten worden. Waarbij zelfs 
niet wordt geschuwd om artikel 83.2.a. van de PW buiten werking proberen te stellen zodat 
individuen geen bezwaar kunnen maken. Echter dit bezwaar recht kan NIET aan sociale partners 
worden overgedragen aldus Het Hof te ’s Hertogenbosch van 3 maart 2009 LJN BN4945 PJ2009/67. 

Het ultieme bewijs dat er uitsluitend slechte bedoelingen aan de WTP ten grondslag liggen. En 
aldus doende de in het verleden gemaakte en erkende fouten (Bas Werker z’n RTS in aanloop 
naar de PW 2007) voor eens en altijd in beton te gieten en de 32 miljard gulden pensioenroof in 
de negentiger jaren voor altijd van de rader te doen verdwijnen.  
 
Wij hebben in Nederland tot een van de beste pensioenstelsels ter wereld, waarbij alle landen 
om ons heen, in ieder geval alle landen van de Europese Unie, jaloers zijn op hoeveel geld wij in 
de pensioenpotten hebben zitten. 
 
Sterker nog, wij hebben meer geld in onze pensioenpotten zitten dan alle EU landen bij elkaar ! 
Het vreemde is dat er in die landen de (aanvullende) pensioenen jaarlijks wel worden 
geïndexeerd, terwijl dat bij ons sinds 2007 niet meer het geval is. En dat in die landen WEL met 
een normale UFR/rekenrente mag worden gerekend.  
 
Dat komt omdat in 2007 is bepaald dat de pensioenfondsen niet meer mochten rekenen met 4% 
rekenrente, maar dienden te rekenen met de marktrente die inmiddels op 0,2 % staat. 
Daardoor moesten de pensioenfondsen zich arm rekenen, terwijl zij stinkend rijk zijn. Sinds de 
bankencrisis in 2008 is het pensioenvermogen bijna verdrievoudigd tot het waanzinnige bedrag 
van bijna 2.000.000.000.000,00 Euro !!!! 
Aangezien er door de pensioenfondsen een rendement wordt behaald van circa gemiddeld 5 - 
7% in afgelopen 10 jaar+, wordt de pensioenpot ieder jaar groter met een bedrag van tussen de 
100 en 125 miljard Euro. 
Als dan bedacht wordt dat er jaarlijks 34 miljard Euro aan pensioenuitkeringen wordt betaald en 
er 32 miljard Euro aan pensioenpremie binnenkomt, dan hoef je geen rock scientist te zijn om 
uit te rekenen dat de pensioenpot alleen maar zal blijven groeien tot een waanzinnig bedrag. 
 
Ergo: er is voor 60 jaar pensioenbeschikbaar zelfs indien thans zou worden gestopt met het 
betalen van premie. Waarom behouden wij niet gewoon het huidige pensioenstelsel met een 
kleine aanpassing, bijvoorbeeld de rekenrente naar rond de 2,5 – 3,0 %. 
 
Met het rendement wat er jaarlijks wordt gemaakt kan dit gemakkelijk, dit vanwege de goed 
renderende aandelen en het inkomen uit de verhuur van de in het bezit zijnde activa. 
Ik zou dan ook graag willen zien dat er besloten wordt om rekening te houden met het 
bovenstaande, de pensioenen met ingang van 1 januari 2022 EX TUNC te indexeren en na te 
betalen hetgeen de gepensioneerden tekort zijn gekomen sinds 2007.  
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Alsmede kortingen 2013/2014 ongedaan maken, in sommige gevallen tot 20% aan toe en 
waarvan de oorzaak eveneens ligt in die foute rekenrente waardoor pensioenfondsen failliet 
gingen danwel geliquideerd moesten worden.  
 
Deskundigen ( o.a. maar daartoe niet beperkt Senator Martin van Rooijen ) hebben becijferd dat 
het hier gaat om een eenmalig bedrag van 42 miljard Euro. 
Dat is geld (premie inleg door werkgever en werknemer alsmede daarop behaalde beleggings-
resultaten tesamen het onvervreemdbare eigendomsvermogen aldus ook de HR) waar de 
gepensioneerden volgens hun CAO aanspraken recht op hebben, een waardevast pensioen dat 
jaarlijks dient te worden aangepast aan de prijsindex c.q. loonindex. 
 
Het nu uitbetalen van die 42 miljard Euro lijkt natuurlijk een gigantisch bedrag en dat is het ook. 
Maar het is slechts een peulenschil in vergelijking met de pensioenpot van 2000 miljard Euro, 
dus slechts 2% van die gigantische pot geld.  
 
Het meest daarbij gebaat zal zijn is de schatkist, want er zal circa 16 miljard a 17 miljard aan 
Inkomstenbelasting binnenstromen over die 42 miljard! Daarmee kan gelijk de koppeling van de 
AOW met het minimumloon gefinancierd worden en blijft er nog een flink bedrag over voor de 
staatskas om andere knelpunten mee op te lossen.  
 
Mijn echtgenoot is inmiddels ruim anderhalf jaar bedrijfstakpensioen inkomsten zodoende 
kwijtgeraakt, ikzelf ben pas in 2020 pensioengerechtigd geworden NB 16 maanden later dan 
overeengekomen met mijn werkgever dat ik vanaf mijn 65ste, ZOLANG IK ZOU LEVEN XXXXX ZOU 
ONTVANGEN. Hetgeen ook niet kon worden nagekomen vanwege de bizarre stijging 
dekkingsgraad van 104,3% tot 120% om volledig te kunnen indexeren. En dus in 2013 en 2014 
tesamen 17,8% ontstolen.  
 
U heel veel gezond verstand en wijsheid en juiste voorlichting van deskundigen toegewenst ipv 
het huidige kabinet en/of de bedenkers van de Wet Toekomstig Pensioenen waarvan nog 
niemand heeft kunnen uitleggen hoe die gaat uitpakken en waarbij het woord ‘rekenrente’ heel 
listig is vervangen door ‘projectie rendement’ maar defacto en dejure gewoon hetzelfde is.  
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